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باحضورشرکتهاییازایرانبرگزارمیشود

نمایشگاه بین المللی مواد غذایی خاورمیانه در دوبی
بیست و پنجمین نمایشگاه بین المللی مواد غذایی )گلفود دوبی( فردا یکشنبه در 

مرکز نمایشگاه های دوبی برگزار می شود.
به گزارش ایسنا، نمایشگاه گلفود دوبی یکی از بزرگترین نمایشگاه های حوزه ی محصولات 
غذایی و به ویژه صنعت هتل داری در جهان محس��وب می ش��ود که در کشور امارات متحده 

عربی، مرکز تجارت جهانی دوبی برپا می شود.
نمایش��گاهی که هر س��اله صدها ن��وع از انواع محص��ولات و فرآورده های غذای��ی و انواع 
نوش��یدنی ها از مناط��ق مختلف جه��ان را در یک مکان متمرکز می س��ازد، جایی که در آن 

طعم های بین المللی به بازارهای جهانی معرفی می شوند.
این نمایش��گاه با حضور بیش از هزار و ۲۵۰ ش��رکت از ۵۵ کش��ور جهان از جمله شرکت 
هایی از جمهوری اس��امی ایران حضور خواهند داشت و به مدت پنج روز محصولات غذایی 

خود را به نمایش خواهند گذاشت.

نمایندهمردمسلسلهودلفاندرمجلس:

کشت گیاهان دارویی اقتصاد کشاورزی را متحول می کند
نماینده مردم سلسلله و دلفان در مجلس شلورای اسلامی گفت: کشت گیاهان 

دارویی اقتصاد کشاورزی را متحول می کند.
یحیی ابراهیمی در گفت وگو با ایس��نا اظهار کرد: کش��ت گیاهان دارویی استراتژی  بخش 

کشاورزی بوده و لرستان در این راستا از مزیت فوق العاده ای برخوردار است.
وی با تاکید براینکه در لرستان کشت گیاهان دارویی ارزش افزوده بالایی دارد، اضافه کرد: 

این نوع کشت منجر به کاهش هزینه ها شده و کشاورزی را اقتصادی می کند.
نماینده مردم سلسله و دلفان در مجلس شورای اسامی یکی از مسیرهای توسعه لرستان 

را تبدیل کشاورزی سنتی به صنعتی عنوان کرد.
وی با بیان اینکه با این تغییر رویه کش��اورزان قطعا ش��اهد کشاورزی اقتصادی در لرستان 
خواهیم بود، تصریح کرد: در این راس��تا قطعا انجام کارهای دانش بنیان از سوی مراکز علمی 

و دانشگاهی جوابگو خواهد بود.
ابراهیمی گفت: جهاد دانش��گاهی با ترویج و انجام کارهای دانش بنیان در لرستان می تواند 

کشت کشاورزان را به سمت ارتقای سامت غذایی جامعه سوق دهد.
وی امنیت غذایی جامعه را موضوعی مهم برشمرد و افزود: متاسفانه شاهدیم در بسیاری از 
کشت ها از سموم استفاده می شود که این امر می تواند وضعیت سامت جامعه را به مخاطره 

بیندازد.
نماینده مردم سلس��له و دلفان در مجلس ش��ورای اس��امی بیان کرد: ضرورت دارد جهاد 
دانشگاهی لرستان با نگاه علمی و محوریت تامین غذای سالم اولویت خاصی را در نظر بگیرد 

و به این موضوع ورود جدی داشته باشد.
ابراهیمی اظهار کرد: جهاد دانشگاهی لرستان با داشتن توان علمی و نیروی انسانی توانمد 
و متخصص می تواند در راس��تای توسعه لرستان به مزیت های اصلی استان نظیر گردشگری، 

کشاورزی، کشت گیاهان دارویی و حتی توریسم درمانی و ... ورود جدی پیدا کند.

دبیرکمیتهاقدامارزیخبرداد؛

بازگشت ۶۴ میلیارد یورو ارز صادراتی به کشور
دبیر کمیته اقدام ارزی گفت: تا ۱۰ آبان ماه از ۸۰ میلیارد یورو تعهدات سررسلید 
شلده، ۶۴ میلیارد یورو به چرخه اقتصادی کشلور بازگشته و ۳۸۹۱ صادرکننده به 

صورت صد درصدی ایفای تعهدات ارزی کرده اند.
احس��ان قمری در گفت وگو با خبرنگار مهر در مورد آخرین وضعیت بازگشت ارز حاصل از 
صادرات اظهار کرد: تا تاریخ ۱۰ آبان ۱۴۰۰، ۸۱ درصد تعهدات سررسید شده صادرکنندگان 

ایفا شده است.
دبیر کمیته اقدام ارزی ادامه داد: کل تعهدات صادراتی از ۲۲/۰۱/۹۷ تا ۱۰/۰۸/۱۴۰۰، ۹۱ 
میلیارد یورو و تعهدات سررسید شده ۸۰ میلیارد یورو است که از این میزان ۶۴ میلیارد یورو 

به چرخه اقتصادی کشور بازگشته است.
قمری افزود: تاکنون ۳۸۹۱ صادرکننده از مجموع ۲۸ هزار و ۸۱۵ صادرکننده، صد درصد 

تعهدات ارزی خود را که ۴۱ میلیارد یورو بوده، ایفا کرده اند.
وی گفت: این ۳۸۹۱ نفر، از نظر تعداد، ۱۴ درصد صادرکنندگان را تشکیل می دهند اما از 

نظر میزان ارزش صادراتی، ۶۴ درصد از کل تعهدات ارزی را بازگردانده اند.
قم��ری اظهار ک��رد: آمار در خصوص عدم ایفای تعهدات ارزی متف��اوت بوده و هر کس از 
دیدگاه کارشناسی خود اظهار نظر می کند ولی باید بین صادرکنندگانی که اصاً ارز به چرخه 

اقتصادی برنگردانده و سایر صادرکنندگان تفاوت قائل شد.
دبیر کمیته اقدام ارزی تأکید کرد: برای ایفای تعهدات ارزی ۹ روش داریم که شامل فروش 
ارز در س��امانه نیما، واردات در مقابل صادرات خ��ود، واگذاری ارز پروانه صادراتی، فروش ارز 
در س��نا، تهاتر ارزی، صادرات ریالی تائید ش��ده )برای سال ۹۷(، پرداخت بدهی ارزی و … 
می ش��ود. در حال حاضر صادرکنندگان )غیر از صادرات ریالی که برای س��ال های قبل بوده 

است( به هر روشی که بخواهند بدون سقف می توانند ایفای تعهد کنند.
وی در مورد مهلت ایفای تعهدات ارزی گفت: صادرکنندگان س��ال ۹۹ تا پایان آبان س��ال 
۱۴۰۰ و صادرکنندگان س��ال ۹۸ تا پایان آذر ۱۴۰۰ فرص��ت دارند که ایفای تعهدات ارزی 

کنند.
دبیر کمیته اقدام ارزی در خصوص صادرکنندگان سال ۹۷ نیز گفت: فرصت ایفای تعهدات 
ارزی ای��ن گروه تمام ش��ده مگر اینکه با کمیته اقدام ارزی مکاتب��ه ای انجام دهند و در این 

کمیته تصمیماتی گرفته شود.
قم��ری تاکید ک��رد: افزایش مهلت ایفای تعهدات ارزی در راس��تای اس��تفاده از ابزارهای 
تش��ویقی جهت تسهیل و تس��ریع ایفای تعهدات ارزی بوده و بر این اساس، افزایش مهلت ها 

برای کلیه صادرکنندگان و بر اساس، ضوابط، صورت می گیرد.

رئیسمرکزتوسعهمکانیزاسیونوزارتجهادمطرحکرد؛

اعطای تسهیلات تکمیلی مکانیزاسیون کشاورزی با 
نرخ سود ۱۵ درصد

عباسلی گفت: تسلهیات تکمیلی مکانیزاسلیون کشلاورزی با نرخ ۱۵ درصد و 
بازپرداخت ۵ تا ۷ ساله به کشاورزان پرداخت می شود.

به گزارش باش��گاه خبرنگاران جوان، کامبیز عباس��ی رئیس مرکز توس��عه مکانیزاس��یون 
کش��اورزی وزارت جهاد کش��اورزی در برنامه گفت و گوی ۱۸:۳۰ ش��بکه خبر در خصوص 
وضعیت مکانیزاسیون کشاورزی تصریح کرد: با سرمایه گذاری های انجام شده مکانیزه شدن 

کشاورزی در کشور روند روبه رشدی دارد.
او ادامه داد: البته محدودیت هایی در این بخش هم داریم و مکانیزاس��یون در باغات عقب 
ماندگی تاریخی دارند. بیش��تر باغ های کش��ور سنتی بوده و ورود ماشین آلات جدید به این 

باغات سخت است.
رئیس مرکز توس��عه مکانیزاسیون کش��اورزی با بیان این که مکانیزاسیون موجب افزایش 
کم��ی و کیف��ی تولید می ش��ود گفت: در محص��ولات صنعتی مثل چغن��در و کلزا عملیات 
کشاورزی ماشینی انجام می شود و در حوزه گندم و جو نزدیک به ۸۰ درصد عملیات کاشت 

این محصولات کاما مکانیزه شده و در برداشت حدود ۹۵ درصد است. 
عباس��ی بیان کرد: در حوزه س��بزی جات و صیفی جات روند مکانیزاس��یون کش��ت رشد 

بیشتری داشته است.
او ادامه داد: در کنار مکانیزاس��یون کشت به استفاده از روش های نوین آبیاری هم توصیه 

شده است
ای��ن مقام مس��ئول گفت: هم اکنون بس��یاری از عملیات انرژی بر همچون ش��خم زدن و 
سمپاشی مکانیزه شده اند که این امر می تواند کاهش نیروی کارگری در عملیات کشاورزی 

را به همراه داشته باشد.
رئیس مرکز توس��عه مکانیزاسیون کشاورزی وزارت جهاد  تصریح کرد: مکانیزاسیون را هم 
می توان در عملیات مختلف کش��اورزی بررس��ی کرد هم در محصولات. در مراحل کاش��ت، 
داش��ت، برداش��ت و همچنین مراحل صنای��ع تکمیلی باید یک فرآین��د کاملی در  خصوص 
مکانیزاسیون در نظر گرفته شود. او بیان کرد: امسال کشاورزان حدود ۴ هزار میلیارد تومان 
برای نیازهای ماش��ینی، خرید و نوسازی تجهیزات کشاورزی، تسهیات تکمیلی دریافت می 
کنند که این  میزان دو برابر سرمایه گذاری در حوزه مکانیزاسیون کشاورزی در سال گذشته 
بوده اس��ت. عباسی گفت: این تسهیات با نرخ سود ۱۵ درصد و با آورده شخصی ۲۰ درصد 
برای خرید ماشین آلات به کشاورزان داده می شود که مدت بازپرداخت آن ۵ تا ۷ سال است. 

همچنین در بحث ضامن هم مقرر شده شرایط آسان شود .

رئی�س  جمیل�ی  ابراهی�م 
صنای�ع  و  مع�ادن  کمیس�یون 
ای�ران  بازرگان�ی  ات�اق  معدن�ی 
درخصوص عملکرد ش�رکت ملی 
صنایع مس ایران گفت: ش�رکت 
م�س یکی از ش�رکت های بزرگ 
است و طی دو سال اخیر عملکرد 
خوب و جدیدی به ویژه در حوزه 

اکتشافات انجام داده است.
به گ��زارش ایلنا، جمیل��ی با بیان 
اینک��ه این ش��رکت در حوزه تکمیل 
زنجیره تولید نیز ش��یب ملایم و رو 
به رشدی داشته اس��ت، تأکید کرد: 
ش��رکت ملی مس در زمینه صادرات 
نی��ز با توج��ه به تحریم ه��ا می تواند 
نمره قبولی دریافت کند که همه این 
موارد جزو محسنات و مزایای شرکت 

مس محسوب می شود.
وی ب��ا تأکی��د بر ض��رورت کمک 
ش��رکت مس ب��ه واحده��ای بخش 
خصوص��ی در مقیاس ه��ای کوچک 
و متوس��ط گفت: به عقی��ده من در 
این مسیر ش��رکت ملی صنایع مس 
ایران باید یک مس��ئولیت تاریخی را 
بر عه��ده بگیرد.  رئیس کمیس��یون 
معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی 
ایران در ادامه افزود: اگر شرکت ملی 
مس بتواند به عنوان لیدر چه از نظر 
فن��ی و چه از نظر اکتش��اف و چه از 
نظر تولی��د به واحده��ای کوچک و 
متوسط مقیاس کمک کند؛ در واقع 
به صنعت مس کشور خدمات خوبی 

ارائه دهد.
جمیل��ی همچنی��ن گف��ت: قبول 
داریم که شرکت مس در بورس است 
و تعداد زیادی سهامدار دارد که باید 
پاس��خگوی آنها باش��د، اما به دلیل 
اینکه شرکت »ملی« مس است؛ باید 

در سیاس��ت های اصلی صنعت مس 
صاحبنظر باشد.

رئی��س کمیس��یون مع��دن ات��اق 
ک��رد  پیش��نهاد  ادام��ه  در  ای��ران 
که ش��رکت م��س در تش��کل های 
 صنعت��ی- معدنی حض��ور فعال تری

 داشته باشد.
وی در ای��ن باره خاطرنش��ان کرد: 
ش��رکت مس بهت��ر اس��ت در کنار 
س��ایر تش��کل ها قرار بگیرد و بتواند 
در سیاس��تگذاری ها و ریل گذاری ها 
حضور فعالی داشته باشد. جمیلی در 
ادامه گفت: شرکت ملی صنایع مس 
ایران را ش��رکت موفقی می دانم؛ چه 
در ابعاد تولید، چه در ابعاد صادرات، 
چه در حضور در بازار س��رمایه و چه 

در گس��ترش واحده��ای تولیدی که 
طی این مدت به بهره برداری رسیده 

است.
وی با ابراز امی��دواری از اینکه این 
رون��د ادامه داش��ته باش��د و نگاه به 
صنای��ع پایین دس��تی م��س تقویت 
ش��ود، گفت: در این ص��ورت ارزش 
افزوده بیشتری را نسبت به دوره های 

قبل شاهد خواهید بود.
اف�راد  از  یک�ی  س�عدمحمدی 
شناخته شده و دارای اهلیت این 

کار است
وی مدیرعامل شرکت مس را یکی 
از افراد شناخته شده و دارای اهلیت 
این صنعت دانس��ت و گف��ت: دکتر 
سعدمحمدی در مدیریت های قبلی 

هم که مس��ئولیت داشته؛ نشان داد 
ک��ه مدیر توانمندی اس��ت. در دوره 
فعلی نیز شاهد این هستیم که طرح 
های خوبی توسط وی به بهره برداری 

رسیده است.
 رئیس کمیس��یون معادن و صنایع 
معدنی ات��اق بازرگانی ای��ران گفت: 
بزرگترین حس��ن مدیرعامل کنونی 
ش��رکت مس این اس��ت ک��ه از تیم 
موج��ود در صنع��ت مس ب��ه خوبی 

استفاده کرده است.
در  دوره ای  هی��چ  در  اف��زود:  وی 
صنعت مس ش��اهد ای��ن نبودیم که 
مث��ل دوره دکت��ر س��عدمحمدی از 
نیروه��ای داخلی به خوبی اس��تفاده 
ش��ود. به گفته جمیل��ی، مدیرعامل 

کنونی ش��رکت توانس��ته ب��ه نیروها 
کمک کند و در راستای ارتقای آنان 
بکوش��د. بالطبع، یکی از خصوصیات 
خ��وب ه��ر مدی��ری این اس��ت که 
اهلیت کار داش��ته باش��د. در همین 
راس��تا ش��ناخت دکتر سعدمحمدی 
از معدن، اکتش��اف و بهره برداری از 

جمله ویژگی های وی است.
جمیلی در ادامه چشم انداز صنعت 
مس را چنین ارزیاب��ی کرد و گفت: 
صنعت مس در دنیا در حال پیشرفت 
اس��ت. البته نباید احساس کنیم که 
این پیش��رفت فقط متعلق به کشور 

ماست.
وی گف��ت: یک��ی از کارهای��ی که 
در کش��ور بای��د انج��ام دهی��م؛ این 
اس��ت که ببینیم در این منطقه چه 
اتفاقات��ی در ح��ال رخ دادن اس��ت. 
همچنین ببینیم کش��ورهای منطقه 
چه سرمایه گذاری هایی در این حوزه 
انج��ام داده اند. جمیلی گف��ت: باید 
دید جایگاه امروز کش��ور ما در حوزه 
صنع��ت و معدن در منطقه با جایگاه 
ده سال ما چقدر تفاوت داشته است. 
وی تاکید کرد: به عقیده من صنعت 
مس باید در طرح هایی که دارد حتما 
در نظر داشته باشد که در منطقه چه 
اتفاقاتی می افتد. این در حالی است 
که ما بیش��ترین سرمایه گذاری را در 
صنایع پایین دستی مس داشته باشیم 
تا بتوانیم ارزش افزوده بیشتری را در 

این بخش ایجاد کنیم.
 رئیس کمیس��یون معادن و صنایع 
معدنی ات��اق بازرگانی ای��ران گفت: 
نباید فقط ب��ه تولید کاتد مس تکیه 
کنیم؛ بلکه باید سایر محصولاتی که  
فلز مس می تواند داش��ته باش��د نیز 

مورد توجه قرار دهیم .

عضو کمیس��یون کش��اورزی مجلس خاطر نش��ان کرد: من با 
اینکه آزادسازی و یکسان سازی قیمت ها انجام شود و مفسده های 
مرتب��ط با آن از بین برود موافق��م، اما با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
در این ش��رایط تورمی موافق نیس��تم. اولا این یک شرایط تورم 
انتظ��اری را ایج��اد می کند و غی��ر از آن در عمل هم یک تورمی 
خواهد داش��ت و در نتیجه آن قیمت تمام شده تولید محصولات 

پروتئینی و لبنیاتی را برای تولیدکننده افزایش می دهد.
غلامرضا ن��وری قزلجه در گفت وگو با ایلن��ا درخصوص اجرای 
مجدد طرح ش��یر مدارس در آس��تانه بازگش��ایی مدارس پس از 
قریب به دو س��ال تعطیلی به دلیل ش��یوع وی��روس کووید ۱۹، 
گفت: واقعیت این اس��ت که به علت مشکلات و معضلات فراوان 
و متع��ددی که در حوزه ش��یر و محصولات لبن��ی وجود دارد و 
همچنی��ن دایر نب��ودن مدارس ای��ن موضوع اکن��ون تاحدی از 

موضوعیت افتاده است.
وی اف��زود: اما این طرح یک خوبی مهمی که داش��ت، این بود 
که ش��یر را به آس��انی در دس��ترس کودکان و نوجوانان قرار می 
داد که اس��تفاده می کردند. می دانیم که ش��یر یک ماده مغزی و 
ضروری برای بدن اس��ت و اینکه فارغ از هزینه اش به آس��انی در 
اختی��ار می گرفت برای آینده س��لامت جامعه خیلی مفید بود. از 
س��وی دیگر یک بازار مطمئنی برای تولیدکنندگان شیر بود و از 
این بابت هم مثبت و مناسب بود، منتها با آمدن کرونا و تعطیلی 
مدارس، این طرح هم متوقف ش��د. اکنون ه��م این بخش آنقدر 
مش��کلات و موضوع��ات دارد که فکر می کنم کس��ی فعلا به آن 

اولویت نمی دهد.
نماینده مردم بستان آباد در مجلس یازدهم ادامه داد: این حوزه 

در حال با مشکلات متنوعی رو به رو است، یکی از بحث ها حذف 
ارز ۴۲۰۰ و در نتیجه آن افزایش قیمت تمام ش��ده تولید است، 
ی��ک بحث دیگر هم کش��تار دام های مولد به دلیل گران ش��دن 
نهاده هاس��ت و... در مجموع موضوعات پیچی��ده ای در این حوزه 
وجود دارد که تاحدی واجب تر اس��ت ب��ه این جهت که اول باید 
اساس��ا شیر وجود داشته باش��د که بعد برای توزیع آن روش های 

مختلف مدنظر قرار بگیرد.
عضو فراکس��یون مس��تقلین ولایی مجلس یازدهم در پاسخ به 
س��والی پیرامون مش��کلات این حوزه و اینکه »موضوع حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی چه اثراتی در این بخش می تواند داش��ته باشد؟«، 

اظهار داشت: من با اینکه آزادسازی و یکسان سازی قیمت ها انجام 
ش��ود و مفسده های مرتبط با آن از بین برود موافقم، اما با حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی در این ش��رایط تورمی موافق نیس��تم. اولا این 
یک ش��رایط تورم انتظاری را ایجاد می کند و غیر از آن در عمل 
هم یک تورمی خواهد داش��ت و در نتیجه آن قیمت تمام ش��ده 
تولید محصولات پروتئینی و لبنیاتی را برای تولیدکننده افزایش 
می دهد. وی ادامه داد: با توجه به اینکه موضوع ارز در بعضی جاها 
مثل مرغ اثر بیش��تری دارد و البته در حوزه گوشت قرمز کمتر از 
مرغ است، با یک حساب سرانگشتی می توان گفت متوسط تا سه 
برابر قیمت ها را ب��الا می برد که البته در بعضی جاها مانند تولید 

مرغ احتمالا بیشتر از این هم باشد.
نوری همچنین بیان کرد: تصور کنید این تورم بیاید روی تورم 
فعل��ی که وجود دارد و در کن��ار آن تورم انتظاری که تحت تاثیر 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی ایجاد می شود، خیلی برای جامعه سنگین 
می ش��ود و از سوی دیگر تولید را هم دچار اشکال می کند به این 
خاطر که به یکباره س��رمایه در گردش مورد نیاز بخش پروتئین 
و لبنیات سه برابر می شود. مثلا یک واحد مرغداری اگر اکنون ۱ 
میلی��ارد تومان برای گردش مالی یک دوره ای خود نیاز دارد این 
تبدی��ل به ۳ میلیارد تومان خواهد و طبیعتا سیس��تم بانکی هم 
برای تامین آن آماده نیست و این تولید را دچار مشکل می کند.

عضو کمیس��یون کش��اورزی در پایان، گفت: نظر من این است 
که دول��ت بازهم زحمت ای��ن را برعهده بگیرد، نظ��ارت لازم را 
انج��ام دهد و ی��ک مدت این مس��یر را ادامه دهیم که ش��رایط 
 اقتص��ادی به ی��ک نقطه پای��داری برس��د و بعد بتوانی��م این را 

اجرا کنیم.

سیستم بانکی برای تامین مالی بیشتر بنگاه ها آماده نیست

عملکرد خوب و درخشان صنعت مس در حوزه اکتشاف
رئیس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران عنوان کرد:

مرغ ارزان می شودتبعیض ارزی در واردات برنج
در حال�ی تا دو هفته دیگر ممنوعی�ت چهارماهه فصلی 
واردات برنج به پایان می رس�د که همچنان حدود ۱۵ هزار 
تن برنجی که از مدت ها قبل از ممنوعیت در گمرک مانده 
و ب�ه لحاظ زمانی و ثبت س�فارش ام�کان ترخیص دارد به 
دلیل عدم تامین ارز ترخیص نشده است،اما در مقابل ده ها 
هزار تن برنجی ک�ه بعد از ممنوعیت آمده و از نظر قانونی 

نمی تواند ترخیص شود، دارای کد رهگیری بانک است.
به گزارش ایس��نا، تازه ترین گزارش��ی که از سوی گمرک ایران 
به س��ازمان بازرسی کل کشور در رابطه با وضعیت کالای اساسی 
و ارزاق عمومی به خصوص برنج ارائه ش��ده، جریان واردات برنج در زمان ممنوعیت را مورد بررس��ی قرار داده 
اس��ت. این در حالی اس��ت که از اول مرداد تا پایان آبان ماه، زمان ممنوعیت فصلی برنج اعلام شد. اما در این 
فاصله با توجه به وضعیت بازار برنج و افزایش قیمتی که وجود داش��ت، پیش��نهاداتی مبنی بر لغو ممنوعیت 
فصلی، زودتر از زمان مقرر و یا ترخیص برنج های وارداتی که بعد از ممنوعیت آمده است، مطرح شد. آن هم 
در شرایطی که طبق مصوبه ستاد تنظیم بازار قرار بود فقط برنج هایی که قبل از ۳۱ تیرماه و شروع ممنوعیت 

فصلی وارد و قبض انبار شده اند و دارای ثبت سفارش هستند، امکان ترخیص داشته باشند.
اما بررس��ی ایس��نا درباره گزارش��ی که معاون فنی گمرک ایران به معاون امور نظارت و بازرسی اقتصادی و 
دارایی سازمان بازرسی کل کشور اعلام کرده از این حکایت دارد که در این مدت حدود ۱۳ هزار تن برنج که 
قبل از اعمال ممنوعیت فصلی وارد آب های ایران ش��ده اما زمان قبض انبار آن بعد از اول مردادماه بود، طی 
صدور مجوزهای لازم ترخیص شده است. با این وجود در این بین دو گروه دیگر برنج وجود دارد که از لحاظ 
تامین ارز با یکدیگر متفاوت هس��تند. گروه اول حدود ۱۵ هزار تن اس��ت که قبل از ممنوعیت واردات فصلی 
وارد و در گمرک وجود داش��ته اما هنوز کد رهگیری بانک جهت ترخیص صادر نش��ده است. این ۱۵ هزار تن 
در واقع مربوط مانده برنج هایی است که پیش از آن در قالب ترخیص ۹۰ درصدی بخش عمده آنها ترخیص 
شده و برای خروج مابقی باید کد رهگیری بانک صادر شود تا قابلیت ترخیص پیدا کند ولی تاکنون این اتفاق 
نیفتاده و در گمرک مانده اس��ت. اما گروه دیگر بیش از ۸۰ هزار تن برنج اس��ت که بعد از ممنوعیت فصلی 
وارد گمرک و بنادر شده و با وجود این که تاریخ رسیدن این محموله ها مطابق مصوبه ستاد تنظیم بازار امکان 
ترخیص ندارد ، کد رهگیری بانک برای عمده این محموله ها صادر و می تواند بعد از پایان ممنوعیت بلافاصله 
ترخیص شود، این در حالی است که پیش از این اعلام شده مذاکراتی جهت ترخیص این ۸۰ هزار تن قبل از 

پایان ممنوعیت فصلی جهت ورود به بازار صورت گرفته است.

بنا بر آخرین تصمیمات جلسله ستاد تنظیم بازار 
قیملت مرغ منجمد تنظیم بلازاری در میادین میوه 
و تره بار با کاهلش ۵۰۰۰ تومانی از کیلویی ۲۵هزار 
تومان بله کیلویی۲۰ هزار تومان خواهد رسلید که 
البته این کاهش قیمت شلامل حلال مرغ گرم نمی 
شلود و ملرغ گلرم همچنان بلا قیمت غیررسلمی 
کیلویلی ۳۱ هزار تومان در مغلازه ها عرضه خواهد 

شد.
به گزارش ایسلنا روز چهارشلنبه)۱۲ آبان( جلسه سلتاد تنظیم بازار با حضور وزرای 
جهادکشلاورزی، صمت و دسلتگاه های مختلف برگزار و ضمن تاکید براینکه با اقدامات 
انجام شلده نباید هیچگونه کمبودی در انبارها در خصوص تامین مرغ و تخم مرغ مورد 
نیاز مردم وجود داشلته باشلد،  مقرر شلد که ملرغ منجمد از کیلویلی ۲۵ هزار تومان 
بلا قیملت مصوب کیلویلی ۲۰ هزار تومان در میادیلن میوه و تره بلار در اختیار مصرف 

کنندگان قرار گیرد.
بنابراین مرغ منجمد تنظیم بازاری که تا پیش از این مصوبه کیلویی ۲۵ هزار تومان در 
میادین میوه و تره بار عرضه می شد بایستی ۵۰۰۰ تومان ارزان تر و با قیمت کیلویی ۲۰ 

هزار تومان به دست مصرف کنندگان برسد.
با کاهش ۵۰۰۰ تومانی قیمت مرغ منجمد در میادین این سوال برای بسیاری از مصرف 
کنندگان مطرح شلده اسلت که آیا مرغ گرم در خرده فروشلی ها نیز ارزان می شود و 

قیمت مصوب مرغ گرم در بازار چقدر است؟
در پاسخ به این سوال حبیب اسدالله نژاد - نائب رئیس کانون انجمن صنفی مرغداران 
گوشلتی - به ایسنا گفت: مصوبه اخیر ستاد تنظیم بازار در خصوص کاهش قیمت مرغ، 
فقط مختص به مرغ های منجمد تنظیم بازاری بوده که توسط شرکت پشتیبانی امور دام 

در میادین توزیع می شود و ارتباطی با مرغ گرم ندارد.
وی افزود: قیمت مرغ گرم برای مصرف کنندگان همچنان کیلویی ۳۱ هزار تومان است 
که البته هنوز به صورت رسلمی اعام نشلده و احتمالا تا پایان سال هم این قیمت باقی 

می ماند.


